Globalization/Глобализация (English)

Nowadays millions of people from all over the world feel themselves how our world is becoming global. And they see how globalization interferes with economics, societies, goods and cultures. And thus it is so it, of course, has it’s own advantages and disadvantages.

Some people think that globalization is very good for them and for their country. It means that there are several major factors of good affect of it. Firstly, the Internet has become spread around the world and that is why it is possible nowadays to talk to an American, Italian or Japanese friend. Besides the Internet saves time, energy and helps to study. For example, with the help of computers you can get a lot of knowledge because computers are connected to libraries, universities and major research institutions. Secondly, now it is easier to make different operations with money because in today’s world there is a universal currency called Euro. You can easily use it in any European country and every bank or shops will take it. And finally, globalization makes it easier to communicate with each other, because everybody learn one international language. I think it is very important because it makes our life easier, for example you can speak English in every country and everybody understand you, it means that you shouldn't learn a lot of other languages.

Other people believe, that in today’s world there is enormous pressure on culture and traditions. It is impossible to say that traditions can be global. But speaking about people’s values nowadays, I can say that they are humanistic. It is very difficult to persuade nations to live together in peace. And though it is so, there are organizations which try to solve such problems because they don’t need the Third World War.

As for some other problems of globolization there are, of course,  problems with education, diseases and politics, but the most important ,of course, is economic one. Anti-globalisation protestors are protesting about the dominance in the world economy of large multi-national companies. They consider that these companies spread their own western culture at the expense of other cultures, and that they exploit developing countries and the enviroment in general.

Protestors can show their protest by different ways, but usually it is,of course, demonstarion. For example in 1999, a collection of 50,000 environmentalists, students, anarchists and ordinary members of the public gathered in Seattle to protest against a meeting there of the World Trade Organisation. The demonstration began peacefully, but by the end of the day, protestors had smashed shop windows and destroyed property, the police had fired plastic bullets and gat into the crowd.  The “Battle of Seattle” is now seen as the start of a world-wild anti-globalisation movement. The next demonstarion was in Genoa in 2001. It was the largest protest, where 300,000 demonstrators clashed with police in violent conflict, at which one person died and hundreds were injured.

So, globalisation plays an important role in my life and in life of everybody in this world not only because that it helps to make a global language but also because it simply unites people from all over the world.
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В настоящее время миллионы людей во всем мире чувствуют себя, как наш мир становится глобальным. И они видят, как глобализация влияет на экономику, общество, товары и культур. И при этом так, конечно, имеет свои преимущества и недостатки.

Некоторые люди думают, что глобализация является очень хорошим для себя и для своей страны. Это означает, что существует несколько основных факторов хороший аффект от него. Во-первых, Интернет стал распространяться по всему миру, и поэтому можно сегодня говорить с американской, итальянской или японской друга. Кроме того, Интернет экономит время, энергию и помогает учиться. Например, с помощью компьютера, вы можете получить много знаний, потому что компьютеры подключены к библиотек, университетов и крупных исследовательских институтов. Во-вторых, сейчас легче делать различные операции с денежными средствами, потому что в современном мире существует универсальной валютой называют евро. Вы можете легко использовать его в любой европейской стране, и каждый банк или магазины будут принимать его. И, наконец, глобализация делает его легче общаться друг с другом, потому что все выучить один международный язык. Я думаю, что очень важно, потому что это делает нашу жизнь проще, например, вы можете говорить по-английски в любой стране, и все понимаю, это означает, что вы не должны узнать много других языков.

Другие люди считают, что в современном мире существует огромное давление на культуру и традиции. Нельзя сказать, что традиции могут быть глобальными. Но если говорить о ценностях людей в наше время, я могу сказать, что они гуманистический. Очень трудно убедить страны, чтобы жить вместе в мире. И хотя это так, то есть организации, которые пытаются решить такие проблемы, потому что они не нуждаются в третьей мировой войны.

Что касается некоторых других проблем globolization есть, конечно, проблемы с образованием, болезнями и политике, но самое главное, конечно, экономический. Антиглобалистов протестуют по поводу доминирования в мировой экономике больших многонациональных компаний. Они считают, что эти компании распространять свою западную культуру в ущерб другим культурам, и что они используют развивающиеся страны, и окружающая среда в целом.

Протестующие могут показать свой протест по-разному, но обычно это, конечно, demonstarion. Например, в 1999 году, коллекция 50000 экологи, студенты, анархисты и обычные члены общества собрались в Сиэтле в знак протеста против встречи в Всемирную торговую организацию. Демонстрация началась мирно, но к концу дня, протестующие разбили витрины и уничтожили имущество, полицейские открыли огонь пластиковыми пулями и пошел в толпу. "Битва в Сиэтле" в настоящее время рассматривается как начало мировой дикой антиглобалистского движения. Следующий demonstarion было в Генуе в 2001 году. Это был самый большой протест, в котором 300 000 демонстрантов столкнулись с полицией в вооруженные конфликты, в которых один человек погиб и сотни получили ранения.

Таким образом, глобализация играет важную роль в моей жизни и в жизни каждого человека в этом мире, не только потому, что он помогает сделать глобальный язык, но и потому, что он просто объединяет людей со всего мира.
